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Dr Kon: Insistiramo na smanjivanju kontakata, ali skeptičan sam da će takve mere biti usvojene 

Sednica Kriznog štaba trebalo bi da bude održana ove nedelje, a doktor Predrag Kon, epidemiolog i član 

Kriznog štaba, kaže za RTS da medicinski deo zastupa stav da treba uvesti restriktivnije mere u pogledu 

smanjivanja kontakata, koje bi podrazumevale skraćivanje radnog vremena, kao i da na deset dana bude 

otvoreno samo ono što je vitalno i esencijalno. 

Doktor Predrag Kon kaže da je medicinski deo Kriznog štaba imao konsultacije sa premijerkom Anom 

Brnabić i da insistiraju na sprovođenju onoga što su predložili i prošli put. 

"Od prošle sednice Kriznog štaba nije došlo do poboljšanja situacije. Neka stabilizacija se vidi, ali na 

gotovo katastrofalnom nivou i to svakako nije poboljšanje", naglašava doktor Kon. 

Ističe da do poboljšanja nije došlo ni kada je u pitanju obuhvat imunizacije. 

"Ona se dešava, iz dana u dan se vakciniše jedan broj ljudi, ali je to više nego nedovoljno. Trebalo bi 

najamnje deset puta više", navodi Kon. 

Ističe da će u takvoj atmosferi biti održana sednica Kriznog štaba i da se nada da će doći do nekih 

pomeranja. 

"Ne može doći do pomeranja stava medicinskog dela Kriznog štaba jer se on formira na osnovu 

činjeničnog stanja i epidemiološke situacije, koja je vanredna, a povremeno i katastrofalna", upozorava 

doktor Kon. 

Naglašava da trajni izlaz iz trenutne situacije jeste samo vakcinacija. 



 
 

"Verujem da će biti reči o kovid propusnicama" 

Doktor Kon kaže da medicinski deo Kriznog štaba zastupa stav da treba uvesti restriktivnije mere u 

pogledu smanjivanja kontakata, koje bi podrazumevale skraćivanje radnog vremena, kao i da na deset 

dana bude otvoreno samo ono što je vitalno i esencijalno. 

"Istovremeno smo tražili da se maksimizira kontrola sprovođenja mera uz korišćenje sankcija koje će se 

javno objavljivati. Tražili smo i da budu zabranjena javna okupljanja više od pet ljudi - sve što bi sprečilo 

masovno zaražavanje koje nam se dešava", kaže Kon. 

Ističe da bi i sa takvim merama rezultati videli brzo, ali da je činjenica da bi došlo samo do predaha jer bi 

bez vakcinacije i sa popuštanjem mera ponovo došlo do podizanja broja zaraženih. 

"Skeptičan sam da će takve mere biti usvojene, ali verujem da će o kovid propusnicama još biti reči i 

očekujem da će to postupno početi da se uvodi. Videćemo samo kako", kaže doktor Kon. 

Ističe da ne želi da priča o argumentima koji nisu u vezi sa medicinom jer epidemilozi, kako kaže, moraju 

da ukazuju na katastrofalnu situaciju. 

"Ulazimo u šestu nedelju kada imamo preko 6.000 slučajeva dnevno, što je u jednom trenutku otišlo i na 

8.500. To se nikada do sada nije desilo. Imamo trenutno u bolnicama najveći broj onih u teškom stanju. 

Situacija je takva da nema mesta i da se čeka satima", ističe Kon. 

"Broj umrlih svakako veći od registrovanog" 

Doktor Kon napominje da dolazi zima, koja je inače pogodna za respiratorne viruse, kao i sezona slava, 

što je takođe prilično nepovoljno. 

"Ne možemo bez ozbiljnih razmišljanjima o kontaktima i ozbiljnog poštovanja mera da očekujemo da će 

ovo da se zaustavi", upozorava doktor Kon. 

Kaže da je broj umrlih svakako veći od onog koji se registruje, što je posledica različitih načina praćenja. 

"Jedno je ono što se registruje u toku samog događaja, a drugo su naknadne statističke analize na 

osnovu viška smrtnosti. Ne može da se menja metod i da se podaci iz drugog ubacuju u prvi, a i korsite 

se podaci koji su dostupni i u skladu sa zakonom. Ipak, da neko ne misli da se razlikujemo - umiranje je i 

kod nas na nivou sličnom kao i umnogim drugim delovima sveta", naglašava Kon. 

Kaže da virus traži prostor među osetljivima i da ih nalazi među onima koji imaju najviše kontakata - 

nevakcinisani starosti između 30 i 55 godina. 

"Najmanje su vakcinisani oni ispod 30 godina i oni će tek najmasovnije da se zaražavaju jer virus stalno 

traži prostor. Posebno to važi i za mlade starosti od 12 do 18 godina. Formira se neka vrsta vršnjačke 

solidarnosti što je potpuno naopaka stvar. Stvara se utisak da je kul biti nevakcinisan", kaže doktor Kon. 



 
 

 

 

Infektivna klinika bez slobodnog kreveta, u bolnici 90 odsto nevakcinisanih 

U Infektivnoj klinici nema više slobodnih mesta. Svakog dana pregledaju oko 200 pacijenata, a početkom 

avgusta ih je pregledano 70-tak. Zamenica direktora Klinike za infektivne i tropske bolesti, KCS-a dr Ivana 

Milošević kaže da je u klinici 90 odsto nevakcinisanih. 

Danima je najviše zaraženih u Beogradu. Gotovo svaki treći - prema poslednjem preseku.  

Zamenica direktora Klinike za infektivne i tropske bolesti, KCS-a Dr Ivana Milošević rekla je za RTS da 

imaju dosta bolesnika i sada je situacija da čim jednog bolesnika otpuste primaju drugoga. 

"Veliki je pritisak na prijemnu ambulantu. Kolege koji tamo rade su pod kontinuiranim pritiskom već 

godinu i po dana. Neminovno je da se čeka na pregled", navela je Miloševićeva. 

Prema njenim rečima, bolesnici čekaju do poslednjeg trenutka pa se onda jave lekaru, nije poenta koliko 

će da čekaju, već je poenta da dobiju pravovremenu terapiju. Apelovala je na sve zaražene da se što pre 

jave lekaru. 

"Mesto zaražavanja je obično bilo koji vid socijalnog kontakta, proslave, izlasci, bilo koja situacija gde se 

nije nosila maska. Vidim u autobusu ljude koji ne nose masku i ne mogu da verujem", naglasila je 

doktorka. 

Istakla je da su uglavnom u bolnici nevakcinisani bolesnici, mlađi, sredovečni muškarci, gojazni su oni koji 

imaju tešku kliničku sliku. 



 
 

"Vakcinisani pacijenti, kojih je manje od 10 posto su oni koji imaju teške hronične bolesti. Prethodno 

zdravi i vakcinisani, ako se i zaraze uglavnom imaju kliničku sliku koja ne zahteva hospitalizaciju", kaže 

Miloševićeva dodajući da je više od 90 posto nevakcinisanih u Infektivnoj klinici. 

Govoreći o nekovid pacijentima, kaže da hiv pozitivni bolesnici imaju kontinuirani prijem u kliniku, oni sa 

hroničnim hepatitisima u ovom trenutku rade kao konsultativna služba. 

U toku je renoviranje Infektivne klinike, koja je osnovana 1926. godine. Miloševićeva kaže da dosta već 

urađeno da su sada smešteni u renoviranoj polovini, a pitanje je dana kada će da se pređe i u drugu 

renoviranu polovinu zgrade što će značiti da će bolesnici dobiti dostojanstvene uslove za lečenje, a lekari 

dostojanstvene uslove za rad. 

 

 

Brnabić: Danas konsultacije sa medicinskim delom Kriznog štaba, zabrinjava broj umrlih 

Predsednica Vlade Srbije Ana Brnabić rekla je da će danas obaviti konsultacije sa medicinskim delom 

Kriznog štaba da bi se videlo šta dodatno treba učiniti. Najavila je da će sednica Kriznog štaba biti 

održana tokom sledeće nedelje. Vlada Srbije nije odustala od kovid propusnica, istakla je Brnabićeva. 

Premijerka Ana Brnabić rekla je da će sednica Kriznog štaba biti održana tokom sledeće nedelje. 

"Ja ću danas imati konsultacije sa medicinskim delom Kriznog štaba. Mi jesmo u stalnom kontaktu, ali 

danas ću imati posebno konsultacije da vidimo da li je potrebno bilo šta da dodatno uradimo", rekla je 

Brnabićeva, nakon što je primila treću dozu vakcine. 

Medicinski radnici koji rade u kovid sistemu su umorni, verujem da je ovo teže nego što je bilo na 

početku, broj preminulih zabrinjava, teško je videti, kaže premijerka. 



 
 

"Moram da kažem, ljudi, moramo da shvatimo da umiru nevakcinisani ljudi. Hvala medijima koji pričaju 

mnogo o tome, samo kada bi se ljudi vakcinisali, bili bismo u stanju da oslobodimo zdravstveni sistem, 

ostalo je da pričamo i pričamo o vakcinaciji", kaže Brnabićeva. 

Slušajte lekare i naučnike, koji čitav život uče za to, poručila je Ana Brnabić. 

U Srbiji je do sada vakcinu protiv kovida primilo ukupno 23,51 odsto mladih, što je i dalje slab odziv, 

rekla je Brnabićeva i apelovala na starije od 12 godina da se odazovu pozivu za imunizaciju. 

"Samo kada bi se ljudi vakcinisali, bili bismo u stanju da spasimo živote", rekla je premijerka novinarima i 

naglasila da će biti nulta tolerancija za nepoštovanje mera. 

Premijerka je rekla da Vlada Srbije nije odustala od kovid propusnica, objašnjavajući da je u petak 

razgovarala s poverenikom za informacije od javnog značaja. 

"Ukoliko odlučimo da uvedemo kovid propusnicu, vi ne možete nigde ući sa samo jednom dozom 

vakcine. Zato je dobro da to sad odmah uradite, da ne biste morali da čekate da dobijete kovid 

propusnicu. Muka je velika jer treba da nađete najbolji recept da ovo pobedimo, da sačuvate ljudske 

živote", rekla je Brnabićeva. 

Premijerka je rekla da još nije upućena nijedna prijava za lekare koji pacijentima ne preporučuju vakcinu 

i da se na mobilni telefon koje je Ministarstvo zdravlja stavilo u funkciju radi prijave, kako kaže, samo 

javljaju antivakseri koji prete. 

 

 

Obezbeđen još jedan lek za lečenje kovida, direktorka RFZO poručuje da je vakcinacija preko potrebna 

Srbija je obezbedila lek sotrovimab koji će u jednoj dozi ambulantno biti primenjivan kod kovid 

pacijenata u prvih 10 dana ako imaju visoke faktore rizika, izjavila je za "Tanjug" direktorka Republičkog 

fonda zdravstvenog osiguranja (RFZO) Sanja Radojević Škodrić. 



 
 

Sanja Radojević Škodrić je istakla da je reč o leku velike efikasnosti i bezbednosti koji je obezbedio 

predsednik Aleksandar Vučić. 

"Primenjuje se kod pozitivnih pacijenata u prvih 10 dana ako imaju visoke faktore rizika da dođe do 

teške faze bolesti i eventualno smrti. Lek se primenjuje ambulantno, u obliku infuzije, jedanput i zaista je 

pokazao izuzetno visoku efikasnost", objasnila je Radojević Škodrić. 

Dodala je da se lek nalazi na listi lekova koje preporučije Svetska zdravstvena organizacija, i u američkom 

je protokolu za lečenje. 

Istakla je da je taj lek iz grupe neutrališućih antitela, u koju spadaju i regeneron i bamvabivinab koji je 

obezbeđen pre par meseci. 

Potpisan ugovor i za molnopiravir  

Direktorka RFZO je rekla da je Srbija potpisala i ugovor sa MSD kompanijom za najnoviji lek molnopiravir 

kojim je trenutno zaokupirana svetska i domaća stručna javnost. 

"Lek je u kliničkim studijama pokazao izuzetne rezultate i treba da se registruje do kraja godine kod 

amerčke a zatim i evropske agencije. Odmah nakon registracije će zemlje koje su potpisale ugovor dobiti 

ovaj lek. Srbija je potpisala ugovor paralelno sa Amerikom i mi smo prva zemlja u Evropi koja će dobiti 

lek pored Amerike", rekla je ona. 

Naglasila je značaj blagovremenog potpisivanja ugovora jer se tako obezbeđuje prednost u dobijanju 

količina leka. 

"Zemlje koje su potpisale ugovore su se obezbedile ne samo prve da dobiju lek, nego da dobiju i količine 

koje su potrebne za građane", rekla je Radojević Škodrić. 

Dodala je da se pregovara i sa Fajzerom za lek koji je u kliničkoj studiji pokazao visoke rezultate. 

"Čim se završi klinička studija biće dostupno potpisivanje ugovora", rekla je ona. 

"Srbija među prvima dobija lekove i najnovije terapijske opcije" 

Direktorka RFZO ocenila je da Srbija u odnosu na druge ekonomski razvijenije zemlje dobija lekove i 

najnovije terapijske opcije među prvima, od početka korone. 

"Ali ne može nijedan lek da zameni vakcinu, jer ona sprečava zaražavanje i razvoj dalji bolesti, dok je lek 

dostupan za lečenje. U Srbiji imamo sve lekove, za sve faze bolesti i sve najnovije inovativne lekove, ali 

da lek može da zameni vakcinu vakcina ne bi postojala. Nije jasno zašto čekamo, da se razbolimo 

dobijemo lek i da se lečimo kada vakcinacijom možemo da to da sprečimo", rekla je Radojević Škodrić. 

Dodala je da ukoliko ne postignemo kolektivni imunitet svi lekovi koje imamo nam neće pomoći. 

"Oni pomažu ukoliko maksimalnom vakcinacijom postignemo kolektivni imunitet, a onda sporadično, 

pojedinačno kada dođe do razboljevanja imamo sve terapijske opcije", rekla je ona. 



 
 

Direktor RFZO je rekla da struka određuje kada se koji lek kod koga primenjuje. 

"Za sve faze bolesti i sve grupe pacijenata imamo lekove za kovid, kao i za redovno zdravstvo 

raspolažemo svim lekovima. Sada obezbeđujemo količine za celu 2022. godinu a to postižemo tako što 

Srbija ima dobre poslovne i političke odnose", navela je Radojević Škodrić. 

Dodala je da je zahvaljujući takvim odnosima i redovnom plaćanju Srbija među retkim zemljama kojima 

su dostupne i redovne, i najnovije terapijske opcije, pre drugih zemalja. 

 

 

"NIKAD DO SADA NISMO BILI U OVOJ SITUACIJI" Dr Radmilo Janković: Anesteziolozi imaju po 100 

pacijenata, desetine umru tokom dana 

Zamenik direktora Kliničkog centra u Nišu prof. dr Radmilo Janković gostovao je u „Uranku“ televizije K1 

povodom svoje izjave da će doći dan kada će se suditi ko je šta govorio tokom pandemije i ispričao kako 

lekari preživljavaju pandemiju. 

- Neki ljudi su iz ličnog, političkog ili socijalnog ubeđenja protiv vakcinacije i ova teška situacija im je 

super došla da iskažu svoj stav, ali rezultat svega toga je nesreća koja traje i traje. Ti ljudi nemaju nikakvo 

medicinsko znajne, a potpora su im nažalost neke moje kolege. Dr Janković tvrdi da su lekari ostavljeni 

na cedilu. 

- Anesteziolozi nikada do sad nisu bili u situaciji da dnevno imaju po 100 pacijenata, a da im desetine njih 

umre tokom dana – to je emotivno razaranje. Lečite pacijenta nedeljama i mesecima, a ne uspete da mu 

pomognete. – Ispričao je dr Janković i dodao: 

- Kako da se čovek oseća kada morate da javite suprugu tek preminule trudnice da niste uspeli da je 

spasete. 



 
 

Naglašava da je najvažije kakvu poruku šaljete građanima o pandemiji. 

- Ako ne sprovodite bilo kakve mere, ako su vam kafići i klubovi puni, koji su najveći izvor zaraze, kako da 

očekujete od mladih da shvate značaj problema i da se vakcinišu... Naravno da im je provod preča stvar. 

– Rekao je dr Janković. 

- Vrlo malo mladih je preminulo, ali ovaj talas je doprineo tome da su oni zarazili mnogo starijih 

sugrađana koji su umrli. 

Na pitanje voditeljke Bojane Bojović šta misli o radu Kriznog štaba, dr Janković je odgovorio: 

- Moje kolege iz Kriznog štaba su izrazile jedan eksplicitan stav, ali ispada da smo džaba svi upozoravali 

početkom avgusta da će nam se ovo desiti i sada trpimo posledice. Trebalo je da smisle i kroz aktivnu 

kampanju prenesu pravu poruku građanima. 

Da bi obesmislili kampanju vakcinacije, dr Janković tvrdi da je meta antivaksera jer oni najviše njega 

prijavljuju kao razlog njihove nevakcinacije. Ipak, ističe da je manji deo nevakcinisanih ljudi zaveden 

ekstremnim stavovima i da se većina boji posledica vakcine. 

- „Nisam baš siguran“ je uzelo previše maha. Niko u Srbiji nije umro od vakcine, a umrlo je na hiljade 

nevakcinisanih – da li postoji jači argument od toga? Lekovi su hiljadu puta skuplji od vakcine. 

Stav dr Jankovića je da su lekari dužni da poštuju ono što je naučno dokazano, a da oni koji ne poštuju 

treba da odgovaraju. Smatra da je to jedan od načina da lekari „počiste nered u svom dvorištu“. 

- Medicina je nauka koja je bazirana na dokazima i da nije tako i dan danas bi se umiralo od nekih bolesti. 

Ono što me boli kao neko ko je dve godine u ovome i kome su neke kolege preminule boreći se za tuđe 

živote je kada nam prigovara neko ko nema nikakve dodirne tačke sa tim, a kamoli da je lečio pacijente i 

gledao more ljudske nesreće, nezabeležene do sad – ispričao je dr Janković u „Uranku“ na K1 televiziji. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

KONAČNO KRAJ ČEKANJU Stiglo 250.000 vakcina "Sputnjik V" na Torlak 

Na Institut Torlak stigla je nova isporuka Sputnik V vakcina.Stiglo jei 100.000 doza Komponente 1 i 

150.000 doza Komponente 2, obaveštavaju javnost iz Ministarstva zdravlja. 

Kako je istakao Nenad Popović, ministar u vladi Srbije, ruska vakcina Sputnjik V ima potvrđenu efikasnost 

od preko 97 odsto. 

"Sputnjik V je odlična i kao 'buster' vakcina, odnosno kao treća doza vakcine za građane koji su pre toga 

primili dve doze bilo koje vakcine", naveo je ministar Popović. 

Ova vest će posebno obradovati građane koji već nedeljama čekaju rusku vakcinu kako bi primili treću 

dozu cepiva protiv kovida. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

STIGLE PRVE PRIJAVE PROTIV LEKARA ANTIVAKSERA Građani šalju poruke na VIBER BROJ koje je 

otvorilo ministarstvo 

Ministarstvo zdravlja pre dva dana pokrenulo je viber broj putem koga građani mogu da prijave lekare 

koji pacijentima ne preporučuju vakcinaciju, bez jasnog, opravdanog i konkrentno navedenog 

medicinskog razloga. 

Kako "Blic" saznaje, prijave, odnosno poruke pristižu, ali tek je potrebno analizirati i izdvojiti šta je od 

toga relevantno, a šta nije. 

Kako je izjavio ministar zdravlja Zlatibor Lončar, ukoliko neki lekar kaže pacijentu da ne treba da se 

vakciniše, Lekarska komora Srbije će pokrenuti proces i prijavu za ugrožavanje zdravlja i života ljudi. 

Naravno, osim u slučaju da postoji medicinsko obrazloženje da se vakcinacija ne preporučuje iz 

konkretnog zdravstvenog razloga. 

- Ukoliko nema medicinskog obrazloženja za takav stav, lekar će ići na Sud časti pri Lekarskoj komori 

Srbije i može izgubiti licencu. To je odluka struke, a članovi Lekarske komore Srbije su svi lekari u Srbiji. 

Podržavam tu odluku, to je nešto neminovno - rekao je ministar Lončar novinarima pre dva dana. 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja doc. dr Pregdrag Sazdanović, izjavio je za medije da je u pitanju 

zajednička akcija Ministarstva zdravlja i Lekarske komore Srbije u cilju bolje komunikacije sa građanima. 

- Da bismo imali bolju komunikaciju sa građanima Srbije, da bi došli do bržih informacija koji su bitne i 

ključne u zaštiti zdravlja našeg stanovništva, otvorili smo viber nalog, odnosno viber konferenciju. To je 

zapravo potpuno novi kanal za komunikaciju sa građanstvom koja nam treba da bi nam dostavili 

informacije o tome šta se zapravo dešava i kako reaguju naše kolege na terenu - rekao je Sazdanović. 



 
 

Ono što treba takođe da znamo, dodaje, ukoliko stignu ozbiljne prijave, Ministarstvo zdravlja će 

pokrenuti krivičnu prijavu za nesavesno lečenje, a sa druge strane, Lekarska komora Srbije će svoj sud 

časti da proceni koliko je štete učinio lekar i da li za to snosi odgovornost, uključujući i gubitak licence, 

rekao je državni sekretar prilikom gostovanja na TV Prva. 

Kako, kada i zašto prijaviti? 

Naime, Ministarstvo zdravlja je pre dva dana pokrenulo broj telefona 064/8811405 na koji građani 

putem viber aplikacije mogu da prijave lekare koji pacijentima ne preporučuju vakcinaciju, bez jasnog, 

opravdanog i konkretno navedenog medicinskog razloga. 

- Sve nepravilnosti koje budu dostavljene putem ovog broja biće procesuirane pred sudom časti Lekarske 

komore Srbije, odnosno biće podnete prijave za ugrožavanje života i zdravlja građana protiv navedenih 

lekara. Ministarstvo zdravlja još jednom poziva sve građane koji se do sada nisu vakcinisali da isto učine 

što pre, jer je to jedini način na koji se epidemija korona virusa može staviti pod potpunu kontrolu, 

navodi se u saopštenju Ministarstva zdravlja. 

Kako će se to dokazivati? 

- Jednostavno, postoje čitave procedure u Ministarstvu zdravlja i u Lekarskoj komori Srbije koje će biti 

pokrenute ovim načinom prijava. Ovde više ne možemo da budemo pasivni. Moramo da reagujemo na 

one naše drage kolege koji su možda uplašeni, možda ne znaju dovoljno, ali moraju da budu 

profesionalni. Bavite se svojim poslom - poručio je Sazdanović. 

Kako dalje objašnjava, postoje vrlo precizne instrukcije Batuta, znači stručno-metodološke instrukcije 

kada se kako ko vakciniše i dovoljno je samo da naše kolege na vakcinalnim punktovima, izabrani lekari, 

pedijatri, ginekolozi, opšte medicine poštuju te procedure, niišta više toga. 

- Ovo je jedno oštrije podsećanje naših dragih kolega, koji inače sjajno rade svoj posao, velika većina 

sjajno radi svoj posao, ali postoje naši prijatelji i kolege koji su, da kažemo, uplašeni ili je u pitanju 

neznanje. Ne želimo da idemo dalje od toga - rekao je dr Sazdanović. 

Bez anonimnih prijava, ime i prezime pacijenta i lekara 

Viber aplikacija je vrlo jednostavna za komunikaciju i najviše je rasprostrenjena kako među mlađom, 

tako i među starijom populacijom. 

- Sada smo svi jako familijarni sa mobilnim telefonima i aplikacijama, i na toj aplikaciji podnesite prijavu 

naravno da vidimo o kom se pacijentu radi i naravno koji je lekar u pitanju. Ne možemo primiti 

anonimne prijave. Onda se pokreće mehanizam kompletnog inspekcijskog nadzora Ministarstva zdravlja 

i Lekarske komore Srbije zajedno, da utvrdimo činjenice. Da li je to što je učinjeno zaista krivično delo ili 

zahteva odrešenu reakciju suda časti lekarske komore - rekao je Sazdanović. 

Vakcinaciji trudnica i porodilja 



 
 

Naš list mesecima izveštava o značaju vakcinacije, vodeći razgovore na pomenutu temu sa stručnjacima 

širom zemlje, a nedavno smo objavili i serijal tekstova o vakcinaciji trudnica i porodilja. 

Brojen trudnice i porodilje javilo se našoj redakciji uz obrazložene da su želele da se vakcinišu, ali da ih je 

lekar savetovao da to ne čine ili su ih vraćali sa vakcinalnog punkta. Da li je razlog tome medicinsko 

opravdanje ili ne, utvrdiće nadležni. 

Kada je vakcinacija trudnica i porodilja u pitanju, struka je jasna - preporučuje se vakcinacija Fajzer-

Biontek vakcinom. Naravno, uz prethodnu konsultaciju sa ginekologom. 

Doc. dr Dejan Mitić, direktor GAK UKC Niš, objasnio je za "Blic" da sama vakcina u trudnoći, time što 

izazove imuni odgovor, stvara antitela, a ceo taj proces, prema dostupnim podacima, ne utiče negativno 

ni na majku ni na bebu. Prema njegovim rečima, trudnice treba da se vakcnišu. 

- U celu tu priču o vakcinaciji trudnica uključeni su Američko društvo za ginekologiju i akušerstvo, 

Evropska udruženja za humanu reprodukciju, to su brojna svetska udruženja i svi imaju stav da 

vakcinacija ne utiče na trudnoću. Ne utiče ni na početku trudnoće, niti kasnije. Stav je, takođe, da ako se 

žena vakciniše i ako zatrudni, da može da primi revakcinu. Vakcina nije štetna ni po reproduktivno 

zdravlje, ni žene ni muškarca, ako planiraju potomstvo, s tim što se preporučuje da ako se radi VTO, da 

se sačeka mesec dana od revakcine, mada može i posle sedam dana. Nema dileme, vakcina je preporuka 

struke, ispričao je dr Mitić za „Blic“. 

Da se mogu vakcinisati u bilo kom trenutku, potvrdio je za "Blic" i epidemiolog i član Kriznog štaba 

prof.dr Branislav Tiodorović, koji je rekao da se što pre stekne imunitet, to je bolje. 

- Trudnice se mogu vakcinisati u bilo kom trenutku. Vakcinacijom žena štiti i sebe i bebu. Ako je trudnica 

u osmom mesecu, recimo, ona ima dovoljno vremena da primi dve doze i stekne imuni odgovor pred 

porođaj. Na taj način biće mirna, kako ona tako i beba. Svakako je bolje da već stekne imunitet pre nego 

što ode na porođaj, ali napominjem, uvek se posavetujte sa svojim ginekologom ipak je on upućen u tok 

trudnoće, izjavio je profesor Tiodorović i dodao da je za trudnice preporučena Fajzer-Biontek vakcina. 

Lekar vam kaže da se ne vakcinišite? - To je kao da kardiolog ne porpiše lek za srce 

Da nije ispravno svoje lične stavove prenositi i na pacijente, poruka je i LKS. Situacija sa vakcinom je kao i 

sa svakim drugim lekom, izjavio je za RTS predsednik Lekarske komore Srbije, dr Milan Dinić. On smatra 

da je identično kao kada bi vam neko davao neki pogrešan lek ili ste, na primer, "došli kod kardiologa i 

umesto da vam daje terapiju za srce, on vam nudi nešto drugo". 

Dimić je predsednik Lekarske komore Srbije, čiji će se Sud časti baviti prijavama lekara koji pacijentima 

bez opravdanog razloga ne preporučuju vakcinaciju. 

On je istakao da građani danas do sada nisu prijavljivali lekare koji bez opravdanog razloga ne 

preporučuju vakcinaciju, ali da je u prošlosti bilo slučajeva gde je konstatovano da su građani imali 

oprečne stavove sa lekarima po pitanju vakcinacije. 



 
 

"Sve je počelo pre neki dan u vezi sa nekim optužbama da su lekari savetovali pacijentima da se ne 

vakcinišu, što mislim da je jako neprofesionalno, a ako je zaista istina, naša obaveza je da 

sankcionišemo", kazao je Dinić. 

 

 

Bekić: Ohrabruje nešto veće interesovanje mladih za vakcinu 

BEOGRAD - Na najvećem punktu za imunizaciju u Srbiji - Beogradskom sajmu, do sada je dato gotovo 

480.000 doza vakcina protiv kovida, a poslednjih dana primetno je nešto veće interesovanje mladih od 

18 do 30 godina, izjavio je danas koordinator vakcinalnog punkta na Sajmu Zoran Bekić. 

On je za Tanjug rekao da se na Beogradskom sajmu dnevno da između 1.000 i 1.200 doza, a u prethodna 

dva dana dato je skoro 500 prvih doza. 

"To je nešto više nego prethodnih dana. To ohrabruje i nadam se da ćemo ići dalje u tom smeru", istakao 

je Bekić i dodao da je do sada na Sajmu dato nešto više od 40.000 trećih doza. 

Kako je rekao, u Beogradu je vakcinisano oko 30 odsto populacije od 18 do 30 godina, dok je na nivou 

države više od 23 odsto mladih. 

Bekić je rekao i da procenat vakcinisanih u populaciji između 12 i 18 godina nije toliko izražen, ali da se 

primećuje veće interesovanje u domovima zdravlja. 

"Taj broj nije još uvek toliko veliki, on je sad između 10.000 i 12.000. To nije dovoljno da bi uticao na 

kolektivni imunitet", naglasio je Bekić. 

Na Beogradskom sajmu građani mogu primiti vakcinu protiv kovida svim danima od 8 do 16 časova. Kako 

je Tanjugu rečeno, dostupne su sve vakcine. 



 
 

 

 

MINISTAR LONČAR: Korona je došla do dece i daje ozbiljnu kliničku sliku, leči se 17 beba 

MINISTAR zdravlja Zlatibor Lončar je govoreći o epidemiološkoj situaciji u Srbiji, istakao da se do skoro 

smatralo da korona virus ne pogađa decu i da tu ne može doći do teže kliničke slike, ali se to promenilo. 

Na bolničkom lečenju trenutno imamo 79-oro dece, od toga njih 17 su bebe mlađe od godinu dana. 

Tri bebe su na kiseoniku. Juče smo sa smanjenim testiranjem od 5.077 pozitivnih imakli 300 dece. 

Kako je dodao, situacija je krajnje ozbiljna i mora se naći rešenje. 

- Došlo je do dece, imaju ozbilnju kliničku sliku, borimo se da prežive. Mi kao stariji imamo pravo da 

odlučujemo o svojim životima, ali koju odluku mogu da donesu deca. Moramo da prekinemo lanac 

prenošenja virusa - istakao je Lončar. 

 


